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Sdr. Omme menighedsråd 
Menighedsrådsmøde 

Mandag den 11.11. kl. 17.30 i 
præstegården 

 
Tilstedeværende: Ulla Kronborg, Maria Sigsgaard, Poul Bindesbøl, Peter Sigsgaard, Lise 
Dupont, Peter Bolther, Patricia Bolther, Wicki Sørensen 
 
Fraværende: Diana Boxholm, Sandra Kusk 
 
 Punkter Ansvarli

g 
Orientering: Beslutning: 

1. Godkendelse af 
dagsorden 

UK Der er tilføjelser fra 
kassereren. 

Godkendt med 
ændringer.  

2. Besøg fra 
regnskabskontoret 

UK Der er besøg af 
Wicki Sørensen ny 
regnskabsfører på 
regnskabskontoret i 
Grindsted. Hun 
præsenterede sig og 
informerede os om 
arbejdsgangene.  

 

3. Formanden: 
Nyt 
Ansættelse af vikar 

UK Kristina Danielsen 
ønsker at stå for et 
Lucia-optog i Kirken 
13.12 kl. 19.00-
19.45. 
 
Menighedsrådet er 
blevet kontaktet om 
et arrangement ”IT 
for ældre”, som er 
ved at blive planlagt. 
 
Så er der rejst 
spørgsmål om, om vi 
forsat skal være 
Vejkirke.  
 
 
 
Vi har fået svar vedr. 
diger og låger. De er 
godkendt af 
arkitekten. Vi har 
tilladelse til at 

Menighedsrådet åbner 
gerne kirken for dette 
arrangement.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Menighedsrådet er 
enstemmigt enige om, 
ikke forsat at være del af 
Vejkirkerne, men holder 
alligevel kirken åben og 
laver evt. egen folder. 
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anlægge låge i 
norddiget. Vi har dog 
ikke tilladelse til at 
plante nye træer ud 
for gravsteder.  
 
Der bliver 
gennemgået 
ansøgninger til 
Kompetence fonden.  
 
Der bliver lejet jord 
ude ved Omvrå til 
fiskning og 
vedkommende 
ønsker også at leje 
jorden ved Tarm 
Landevej, som lejes 
af en anden til 
afgræsning – PB 
undersøger 
muligheder for at de 
kan deles.  
 
Julekoncerten er 
total udsolgt. Derfor 
har vi brug for hjælp 
til at tjekke 
billetterne og hjælp i 
køkkenet til 
forplejningen af 
musikerne.   
 
Jette Rosendal er 
ansat som 
barselsvikar. Hun 
har første 
gudstjeneste 24.11. 
Der er lavet forslag 
om at man samtidig 
præsenterer det nye 
menighedsråd (der 
bliver bestemt ved 
det konstituerende 
møde).  
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4. Kassereren: 
Tredje kvartalsrapport 
Ansøgning til 
provstisamrådet 
Honorar 
Ny bank konto 

PEB 3. kvartalsrapport 
viser et underskud 
på 299.258,61 kr. De 
røde flag er 
gennemgået. 
 
Der er udarbejdet en 
ansøgning til 
Provstiudvalget om 
at få adgang til de 
resterende penge fra 
jordsalget. 
Ansøgningen er 
gennemgået. 
 
Pga. det store 
underskud i 
budgettet, foreslår 
kassereren, at man 
ændrer i dette års 
honorar til 
Menighedsrådet, for 
at spare nogle 
penge. Forslaget 
lyder at man frasiger 
sig det planmæssige 
honorar og i stedet 
modtager det 
skattefrie beløb på 
3.950 kr.  
 
Vi er blevet kontaktet 
af Vestjysk bank 
vedr. en konto i 
denne bank, hvorpå 
der var et mindre 
beløb til 
menighedsplejen. 
Der er ikke rette 
bemyndige på denne 
konto, hvilket vi skal 
have ændret.  

3. kvartalsrapport er 
godkendt.  
 
 
 
 
Det vedtages at sende 
ansøgningen.  
 
 
 
 
 
 
 
Helt ekstraordinært 
godkender 
menighedsrådet at ændre 
honorarbetalingen til det 
skattefrie beløb, men der 
er alligevel mange 
forbehold for det, da det 
er et skråplan, men pga. 
situationen vedtages det 
som engangsforetagelse. 

5. Reparation af 
orgeltangenter 

PEB Annette har opdaget 
at der er fem 
tangenter på orglet 

Det vedtages at 
undersøge mulighederne 
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der er knækket og nu 
væk. Hun har haft 
kontaktet 
orgelbyggeren, som 
har givet et 
prisopslag på 10.000 
– 15.000 kr. for 
udbedringen af 
dette.  

for at fondssøge til dette 
til det nye år.  

6. Træfældning i 
præstegårdshaven 

PEB/PS Der er blevet 
indhentet to tilbud 
på træfældningen i 
præstegårdshaven. 
Der er både et tilbud 
fra Den Jyske 
Arborist og Carsten 
Dybvad. 

Grundet flere spørgsmål 
til forslagene, vælger vi at 
undersøge yderligere 
muligheder – dog ikke 
noget der haster, da der 
ikke er økonomi til det i 
2025. Derfor vedtages det 
at skyde forarbejdet til 
2025 med udarbejdelse i 
2026, som kan dække 
haverenovering, for og 
bag.  

7. Strikkecafé i 
Sognehuset 

LD Der er blevet 
foreslået at oprette 
en strikkecafé (også 
med hækling og 
brodering) i 
Sognehuset om 
aftenen, for at 
tilgodese dem der 
også er i arbejde. LD 
vil gerne være frivillig 
og stå for at 
arrangere det, så 
længe 
menighedsrådet 
tillader brugen af 
Sognehuset.   

Menighedsrådet er 
enstemmigt enige om at 
give tilladelse til at prøve 
det af.  

8. Præsten: 
Lån/leje af 
Sognehuset 
Praktik vedr. ferie hos 
personalet 
Julehjælp 2024 
Hæk mod Åvej 

PPB Der er kommet en 
forespørgslen på lån 
af Sognehuset til et 
arrangement 17/11.  
 
 
 
 

Menighedsrådet er 
enstemmigt enige om, 
ikke at kunne 
imødekomme denne 
ansøgning. Desuden er 
det vedtaget at 
Sognehuset ikke 
lånes/lejes ud til 
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Der skal findes en 
vejledning/arbejdsga
ng i forhold til hvem 
der henvises 
til/kontaktes når der 
er ferier og der 
kommer kirkelige 
handlinger. 
Problemer er i 
øjeblikket at det hele 
er lagt i en kurv, 
hvilket kan give 
problemer.  
 
 
Steffen Andersen 
har spurgt om ikke 
også 
Menighedsrådet skal 
bidrage til 
julehjælpen af andet 
end navn. 
 
Hækken mod Åvej 
blev bearbejdet på 
sidste møde, men 
intet blev vedtaget. 
Der er stadig 
diskussion om hvad 
der skal gøres.  

udefrakommende 
arrangementer som 
menighedsrådet ikke er 
inde over.  
 
Det vedtages at frem til at 
det nye menighedsråd 
kan finde en løsning, 
bliver arbejdsgangen 
sådan, at det er 
kontaktpersonen der skal 
stå for at arrangere, hvis 
der er sammenfald af 
ferie blandt kirketjener og 
præst. Endvidere skal der 
henvises til 
kontaktpersonen ved 
ferie.  
 
 
Menighedsrådet vedtager 
at vil bidrage med det 
samme som de øvrige 
foreninger/erhvervsdriven
de. 
 
 
 
Det blev vedtaget at vi i 
første omgang sørger for 
at den bliver klippet. 
Derudover vedtages det 
at fjerner tre hækplanter 
ved stien til Linde Allé for 
at forbedre udsynet.  

9. Orientering om OK 24 PB PB og PEB var til 
møde i Ølgod hvor 
OK24 blev 
gennemgået – det 
var meget triste 
nyheder for os. Den 
nye overenskomst 
fastlægger at hvis en 
vikar har mere end 
en måneds 

 



Side 6 af 7 
 

tilknytning inden for 
en bestemt 
tidsramme, til en 
kirke, skal denne 
fastsættes. Dette 
påvirker i stor grad 
vores brug af 
organistvikarer.  
 
Der vil i den 
kommende tid bliver 
arbejdet med dette, 
da det trådte i kraft 
1. oktober, hvilket 
betyder at vi sådan 
set allerede er 
bagud.  

10. Medarbejderrepræsen
tant: 
Juletræer i kirken og 
på kirkegården 
Julebelysning udenfor 
Datoer for åbning af 
kapel 
Pris for lys i bænkene 

SKP Skal der være 
juletræ i kirken og på 
kirkegården? 
 
Lyskæderne i 
lindetræerne er 
defekte. Skal de 
erstattes? 
 
For nuværende er 
kapellet åbent 
oktober-marts. Men 
med de stigende 
temperaturer er 
dette nok ikke 
hensigtsmæssigt 
fremadrettet. Der er 
jo ikke køling på 
kapellet.  
 
Førhen har der været 
taget betaling for at 
have lys til de 
kirkelige handlinger. 
Skal det forsætte? 

Formanden leverer tre 
juletræer.  
 
 
Pga. økonomien vedtages 
det, at lyskæderne ikke 
skal erstattes.  
 
 
PS undersøger regler for 
brugen af kapellet 
herunder temperaturer.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Det vedtages at det ikke 
skal koste noget at lysene 
bliver tændt.  

11. Evt.  MS takker for 
samarbejdet.  
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LD foreslår at 
Menighedsrådet 
fremadrettet tager 
lidt for kaffe/kage til 
vores 
arrangementer. 
Takker desuden for 
samarbejdet, og 
glæder sig til at 
forsætte på mere 
frivillig basis.  

12. Oplæsning og 
godkendelse af referat 

   

13. Lukket pkt.  PB/UK   
 
 
 
 
________________________________________ ________________________________________ 
Ulla Kronborg   Maria Sigsgaard Sørensen 
 
 
 
 
________________________________________ ________________________________________ 
Poul Skaarup Bindesbøl   Peter Sigsgaard Sørensen 
 
 
 
 
________________________________________ ________________________________________ 
Lise Dupont    Peter Eli Paarsgaard Bolther 
 
 
 
 
________________________________________  
Patricia Paarsgaard Bolther   
 
 


